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Protokół posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
Nr  13/2008  w dniu 14 listopada 2008r. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 12:00 zakończono o godz. 13:30 
 

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Nieobecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Obecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik Obecny 

8. Marceli Marzyński Nieobecny 
 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Michał Piechocki, 
2. Marceli Marzyński.  
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Eugeniusz Jarysz – kierownik delegatury Narodowego Funduszu Zdrowia  w Pile,  
2. Grzegorz Hoffmann  – Dyrektor Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Wągrowcu, 
3. Stanisław Przybylski – Główny Księgowy Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Wągrowcu,  
4. Mariusz Kutka – redaktor Głosu Wągrowieckiego.  

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, powitanie gości.   
2. Zwiększenie zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców Powiatu 

Wągrowieckiego – spotkanie z przedstawicielem wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego 
NFZ.  

3. Zakończenie  posiedzenia. 
  

2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 

Nie odnotowano.  
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3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 
 
1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 
Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 12.00. Obrady prowadziła przewodnicząca Komisji 
Irena Wojewódzka-Kucz, a protokołował sekretarz Komisji - Sławomir Maciaszek Podczas 
posiedzenia obecnych było 6 członków Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej, 
oraz 3 gości zaproszonych na Komisję /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/, a także 
dziennikarz Głosu Wągrowieckiego. Po powitaniu zgromadzonych, stwierdzeniu quorum, 
Przewodnicząca Komisji  oddała głos gościom w celu realizacji tematyki posiedzenia.  
Założony temat główny posiedzenia komisji Zapoznanie z działalnością organizacji pozarządowych 
działających w obszarze polityki społecznej (propozycje, wnioski) nie był zrealizowany z powodu 
absencji chorobowej Barbary Górnej i odbędzie się w innym terminie.  
 
2. Zwiększenie zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych dla mieszkańców Powiatu Wągrowieckiego 
– spotkanie z przedstawicielem wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ.  
TEMAT OMÓWIŁ: Eugeniusz Jaryn – kierownik delegatury Narodowego Funduszu Zdrowia  w Pile; Tomasz Kranc /Wicestarosta Wągrowiecki/  

 
Omawianie tematu spotkania rozpoczął  Wicestarosta T.Kranc. Przypomniał, jak w I połowie 2008 
roku zaniepokojenie wywołały dane dotyczące czasu oczekiwania i realizacji kontraktu z NFZ   
przez działające w powiecie poradnie specjalistyczne. Zebrane przez wągrowieckie starostwo 
informacje wynikało, że w poradni: związanej z  leczeniem chorób płuc, endokrynologicznej, 
kardiologicznej czas oczekiwania na konsultację medyczną waha się od 1 do 3 miesięcy. Komisja 
Zdrowia po tych analizach, zwróciła się do Wielkopolskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ z prośbą 
o wyjaśnienia. NFZ odniósł się pisemnie do tej analizy. Pomiędzy tą odpowiedzią a poprzednią 
analizą były zauważalne rozbieżności. Jednym z głównych wniosków, które wypływają z tego 
porównania było to, że należy zwiększyć liczbę porad specjalistycznych dla  Powiatu 
Wągrowieckiego. Dlatego podniesienie punktów  i podniesienie świadczeń medycznych dla powiatu 
jest przyjmowane bardzo pozytywnie.  T.Kranc  przedstawił Eugeniusza Jarysza kierownika 
delegatury NFZ z Piły i poprosił go o porównanie planów dla poszczególnych specjalności ujętych 
dla Powiatu Wągrowieckiego. Zestaw pism dotyczących powyższej korespondencji z NFZ stanowi 
załącznik nr2 do niniejszego protokołu.  
 
Kierownik E.Jarysz na wstępie swej wypowiedzi przypomniał strukturę i podział lecznictwa  
w Polsce. Poza leczeniem szpitalnym jest: podstawowa opieka zdrowotna (POZ), opieka 
specjalistyczna oraz stomatologia. Podstawowa opieka zdrowotna  świadczona jest  
w przychodniach oraz podczas wizyt domowych. W wolne dni  i w noce pomoc nie jest świadczona 
przez POZ, a w szpitalach. Wyjątkiem są POZ w dużych miastach, które podpisały umowy  na 
świadczenie takich usług w wolne dni i noce. Na jednego lekarza z POZ przypadać może 2750 
osób, a na pielęgniarkę 600 osób. Kierownik delegatury zauważył, że z POZ-tami nie ma problemu, 
gorzej natomiast jest z opieką specjalistyczną. Na terenie Powiatu Wągrowieckiego działa 13 
zakładów  podstawowej opieki zdrowotnej, 11 specjalistycznych i 8 położniczych.  
Jeśli chodzi o specjalistkę, NFZ jest tylko płatnikiem, a nie organizatorem takiego rodzaju opieki. 
NFZ nie może nałożyć na lekarzy obowiązku realizacji takiej opieki. W Powiecie Wągrowieckim 
działają 32 gabinety specjalistyczne. Mało jest gabinetów kardiologicznych, neurologicznych, 
urologicznych i endokrynologicznych. E.Jarysz uważa, że ogólnie ciężko jest o lekarzy tych 
specjalności. Według niego, przez uczelnie  medyczne jest prowadzona dziwna polityka realizacji 
planów dydaktycznych – mało jest lekarzy w pożądanych specjalizacjach. Warunki dla lekarzy 
specjalistów są coraz lepsze. Może na przyszłe lata sytuacja będzie się zmieniać na korzyść. 
Według kierownika delegatury NFZ w Pile przyczyną kolejek u specjalistów są: starzenie 
społeczeństwa, wydłużenie wieku życia, mała ilość lekarzy specjalistów, praca lekarzy w wielu 
instytucjach.  Korzyścią dla innych miejscowości wielkopolski jest duży „tłok” na rynku medycznym 
w Poznaniu. Lekarze z Poznania coraz częściej przyjeżdżają do innych – mniejszych miejscowości.  
Jeśli chodzi o braki to w pierwszej kolejności, NFZ finansuje działania w: onkologii, endokrynologii, 
leczeniu zaćmy oraz w rehabilitacji.  
Delegatury w Pile  ma pod swoją jurysdykcją: 215 zakładów podstawowej opieki zdrowotnej, 109 
specjalistycznych oraz 101 stomatologicznych.  
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Przewodnicząca Komisji zauważyła, że nasze wągrowieckie potrzeby to uzupełnienie pomocy  
w neurologii (brak gabinetu), urologii (1 gabinet) i onkologii (1 gabinet). Według niej przede 
wszystkim onkolog powinien bez kolejek przyjmować i to bezpłatnie. 170 dni oczekiwania  
u onkologa – przy niekiedy szybkim postępie choroby -  jest to nie do przyjęcia.  
T.Kranc zauważył, że już coś w tej kwestii drgnęło, gdyż czas oczekiwania na poradę onkologa 
skrócił się o miesiąc (z 4 do 3 miesięcy), choć to nadal nie zadawala. Wicestarosta  stwierdził, że  
w poradni chirurgii onkologicznej, kardiologicznej, neurologicznej, chorób płuc i pulmonologii oraz 
rehabilitacji kontrakty są za niskie  a przez to kolejki są za długie.  
E.Jarysz odpowiedział, że nie wie jaka oferta będzie na przyszły rok, ale teraz jest dobry czas  aby 
wnioskować o wyższe kwoty na te cele.     
T.Bociański podawał przykłady, że zadania lekarzy rodzinnych są za bardzo okrojone. Lekarze 
pierwszego kontaktu mogliby wiele podstawowych zabiegów przeprowadzać odciążając 
specjalistów i zmniejszając kolejki.  
Radny W.Ćwik zapytał co z przekształceniem oddziału opieki długoterminowej oraz oddziału opieki 
paliatywnej w Zakłady Opieki Lekarskiej.  
Dyrektor ZOZ-u  G.Hoffmann wyjaśnił zgromadzonym, że opieka tego typu jest w Wągrowcu jest  
w pełni zabezpieczona (7 miejsc – hospicjum / 4 miejsca ZOZ oddział opieki paliatywnej).  
NFZ chciał przekształcić te oddziały w ZOL-e. Jednak tego samego dnia wszyscy przez media 
dowiedzieli się, że NFZ wycofuje się z tego pomysłu na 2009 rok. Więc, według dyrektora 
Hoffmanna  kontraktowanie  i działanie tych oddziałów zostaje „po staremu”.   
W dalszym ciągu dyskusji dyrektor ZOZ G.Hoffmann oraz główny księgowy ZOZ S.Przybylski 
wskazywali, że pomimo wyższego punktu przeliczeniowego w kontrakcie, wągrowiecki szpital  
w specjalistce może otrzymać w 2009 roku w efekcie mniej środków  finansowych, co może w 
rezultacie powodować pośrednio dalsze zadłużanie szpitala. Hoffmann zauważyć, że podstawowa 
opieka zdrowotna jest w znacznie lepszej sytuacji aniżeli szpitale powiatowe, często zadłużone  
i pozostawione same sobie. I.Wojewódzka - Kucz stwierdziła, że szpital jest ważny, gdyż spełnia 
istotną  rolę w systemie opieki powiatowej.  
Przed zakończeniem posiedzenia Komisji T.Kranc podziękował za zrozumienie i szybką reakcję 
NFZ, co już spowodowało skrócenie oczekiwania na poradę w niektórych poradniach 
specjalistycznych. Podziękował za przybycie  przedstawiciela NFZ na spotkanie i poprosił  
o przekazanie wskazywanych na spotkaniu potrzeb dalszego ograniczania kolejek pacjentów 
specjalistów i skracania czasu oczekiwania na pomoc lekarza.  
E.Jarysz odpowiedział, że jeśli będą ku temu możliwości kontrakt na specjalistkę zostanie 
podniesiony, jednak na liczbę lekarzy specjalistów, którzy będą chcieli działać w Powiecie 
Wągrowieckim  nie ma on już wpływu. Trzeba mieć nadzieję, że będzie ich więcej.  

               
3. Zakończenie posiedzenia Komisji.     
Posiedzenie Komisji zakończyło się o  godzinie 13.30. 
 
4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
4.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
4.2 Opinie 

Nie odnotowano 
 
4.3 Stanowiska 

Nie odnotowano 
  

4.4  Wnioski 
Nie odnotowano 

 
             Protokołował:                            Przewodnicząca obrad  

 

__________________________                ____________________________ 

       /Sławomir Maciaszek/                                                                    / Irena Wojewódzka -Kucz/  

 


